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3) Tredje behandling af: 

Forslag til lov om ændringer i lov om 
garantier eller lån til bygning af mindre 
fragtskibe. 

4) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om køb 
på afbetaling. 

5) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om 
kirkers bestyrelse m. m. 

6) Første behandling af: 

Forslag til lov om ændring i lov om 
menighedsråd. 

7) Spørgsmål om fremme af forespørgsel til 
justitsministeren af Per Møller m. fl. 

Mødet hævet kl. 1420. 

61. møde.  

Torsdag den 10. februar kl. 13. 

Formanden: I skrivelse af dags dato med- 
deler boligministeren, at han ønsker skriftligt 
at fremsætte: 

Forslag til lov om ændringer i lov om 
kreditforeninger. 

I skrivelse af dags dato meddeler social- 
ministeren, at han ønsker skriftligt at 
fremsætte: 

Forslag til lov om ændring i lov om invalide- 
pension m. v. (Om invalideforsikringsfonden). 

Medlem af folketinget Skræppenborg- 
Nielsen har meddelt mig, at han ønsker til 
justitsministeren at stille følgende spørgs- 
mål: 

홢Vil ministeren oplyse, hvor mange 
sager kontroludvalget vedrørende poli- 
tiets efterretningstjeneste har haft til 

behandling, siden, udvalget påbegyndte 
sit arbejde, og vil ministeren endvidere 
oplyse, hvorvidt eventuelle personlige 
andragender om at, blive slettet af de 
hemmelige kartoteker er blevet imøde- 
kommet og i bekræftende fald i hvor 
mange tilfælde?" 

Spørgsmålet vil blive optaget på dags- 
ordenen for tingets førstkommende spørge- 
tid. 

Skriftlig fremsættelse af lovforslag. 

Boligministeren (Kaj Andresen): Hermed 
skal jeg tillade mig for det høje folketing 
at fremsætte forslag til lov om ændringer i 
lov om kreditforeninger. 

De foreslåede ændringer er i det væsent- 
lige af teknisk karakter og uden principiel 
rækkevidde. De giver mig i øvrigt kun an- 
ledning til ganske få bemærkninger. 

Den foreslåede ny affattelse af lovens § 1, 
stk. 3, rummer to ændringer. 

For det første ændres det beregnings- 
grundlag, som ligger til grund for den regu- 
lering af de to husmandskreditforeningers 
lånegrænser, som finder sted på grundlag 
af prisudviklingen. Som der nærmere er rede- 
gjort for i bemærkningerne til lovforslaget, 
er det statistiske departement hørt op med 
at følge prisudviklingen for de mindre land- 
brugsejendomme opgjort efter hartkorn, 
idet man nu har grupperet landejendomme 
efter areal. I forbindelse med denne ændring 
er der vist blot grund til at understrege, a t  
foretagne beregninger viser, at ændringen 
ikke vil medføre mærkbare forskydninger 
for de to husmandskreditforeninger i for- 
hold til de øvrige foreninger. 

Efter den anden ændring i § 1, stk. 3, 
skal disse reguleringer af husmandskredit- 
foreningernes lånegrænser fremtidig finde 
sted hvert år i stedet for som nu hvert tredje 
år. Efter erfaringerne med prisudviklingen 
gennem de senere år vil denne ændring for- 
mentlig betyde en fordel for husmandskre- 
ditforeningerne, men den må betragtes som 
rimelig og er da også tiltrådt af de øvrige 
foreninger. 

Ændringsforslag nr. 2 nedsætter det halv- 
årlige bidrag til reserve- og administrations- 
fonden, som. kreditforeningerne skal opkræ- 
ve af lån i industrielle ejendomme. Dette 
ændringsforslag kan betragtes som en kon L 
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sekvens af den ny hypotekforeningslov, idet 
det må forekomme urimeligt, at kreditfore- 
ningerne, som får førsteprioritets panteret, 
skal opkræve højere bidrag end hypotek- 
foreningerne på andenprioritetens plads. 

Som sagt er de to foreslåede ændringer 
kun af teknisk karakter. En almindelig re- 
vision af loven trænger sig på. Men da hy- 
potekforeningsloven af 4. juni 1964 endnu 
kun har virket i godt 1 år og under hensyn 
til den ændring i kommunestrukturen, som 
foregår i disse år, må en sådan revision nok 
vente nogen tid endnu. Jeg har ikke ment, 
at de foreslåede ændringer kan vente herpå. 

Idet jeg i øvrigt henviser til bemærknin- 
gerne til lovforslaget, skal jeg anbefale for- 
slaget til folketingets velvillige behandling. 

Socialministeren (Bundvad): Herved til- 
lader jeg mig for det høje ting at frem- 
sætte forslag til lov om ændring i lov om 
invalidepension m. v. (Om invalideforsik- 
ringsfonden). 

Den 27. januar dette år har jeg her i 
tinget fremsat forslag til lov om ændring 
af revalideringsloven. 

Ved det nævnte lovforslag er det fore- 
slået, at der oprettes et særligt revalide- 
rings- og forsorgsdirektorat. Der kan her- 
ved ske en samling og forenkling af en 
række administrative funktioner. 

Det er endvidere foreslået, at invalide- 
forsikringsrettens revalideringsafdeling skal 
omdannes til et revalideringsnævn med re- 
validerings- og forsorgsdirektøren som for- 
mand. 

Det her foreliggende lovforslag er foran- 
lediget af det nævnte forslag om ændring 
af revalideringsloven. 

Forslaget går ud på, at de afgørelser om 
ydelse af lån til invalidepensionister af in- 
valideforsikringsfondens midler, der hidtil 
er blevet truffet af invalid efor sikr ingsr et- 
ten, i fremtiden henlægges til revaliderings- 
nævnet. 

Endvidere foreslås det, at bestyrelsen af 
invalideforsikringsfonden efter oprettelsen 

af det nye direktorat overgår fra direktø- 
ren for sygekassevæsenet til revaliderings- 
og forsorgsdirektøren. 

Endelig foreslås det, at invalideforsik- 
ringsfondens regnskaber, der hidtil ér revi- 
deret i forbindelse med regnskaberne for 

i direktoratet for sygekassevæsenet, skal re- 
videres sammen med regnskaberne for det 
nye direktorat. 

Med disse bemærkninger skal jeg anbe- 
fale lovforslaget til det høje tings velvillige 
behandling. 

Den første sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
ændring af reguleringstidspunktet for arbejds- 
løshedsunderstøttelse i 1966. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 
106) findes i tidenden sp. 3323). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Ingen bad om ordet. 

Lovforslaget 
vedtoges enstemmigt med 114 stemmer. 

Formanden: Lovforslaget vil nu blive 
tilstillet statsministeren. 

Den næste sag på dagsordenen var: 

Tredje behandling af forslag til lov om 
uddannelse af skovteknikere. 

(Anden behandling af lovforslaget (nr. 37) 
findes i tidenden sp. 2858). 

Der var ikke stillet ændringsforslag. 

Lovforslaget sattes til forhandling. 

Teichert: Udvalget har afholdt et møde 
mellem anden og tredje behandling, , og . 
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